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SLOVO
BUDOUCÍHO
STAROSTY

ČERVEN 2021

JEDLÝ PARK

Lukáš Sejkora / Budoucí NEstarosta

Vážení spoluobčané,

dovolte mi, abych vás uvedl do problematiky, která je důvo-

dem sporů o území mezi základní školou Masarova a Sed-

láčkovou ulicí. O úpravě prostoru nynějšího Jedlého Parku 

jsem začal uvažovat po narození syna v roce 2012. Pozemek 

byl tou dobou plný odpadků, bezdomovců a narkomanů. 

Nechtěl jsem, aby můj syn jednou musel tato individua po-

tkávat při cestách do školy a ze školy.

V roce 2014 jsem oslovil zastupitele v Líšni, kteří s úklidem 

odpadků a vysazením ovocných stromů souhlasili. Již v ná-

sledujícím roce 2015 jsem nechal od profesionálního za-

hradního architekta (www.arbodesign.cz) zpracovat bez-

platnou studii na volnočasový Jedlý Park se zpevněnými 

cestami, dětským pískovištěm, stezkou bez bot, kompos-

térem, jezírkem, výukovým včelínem atd.

Současný pan starosta Břetislav Štefan se neustále snaží 

balamutit obyvatele Líšně pohádkami o válce mezi divo-

kou KOMUNITOU a oficiálním PROJEKTEM (zpracovaným 

zahradním architektem). Tato jeho lež se táhne již od roku 

2015, kdy nám začal házet klacky pod nohy a jednou do-

konce přivolal městskou policii na děti z  prvního stupně 

základní školy, které v Jedlém Parku sázely stromy!

V návaznosti na tyto obstrukce nejvyššího představitele lí-

šeňské radnice jsem v roce 2016 oslovil přímo vlastníka po-

zemku - Magistrát města Brna, zastoupeného náměstkem 

primátora Martinem Anderem. Ten dal za peníze města 

Brna rozšířit a aktualizovat první studii zahradních archi-

tektů ze studia ARBODESIGN, včetně velkého dětského 

hřiště, rozšířené sítě cest, laviček, ohniště, jezírka, detailní-

ho osazovacího plánu stromů a keřů atd.

Už dvakrát jsme žádali o finanční prostředky v rámci par-

ticipativního rozpočtu města Brna (Dáme na vás). Poprvé 

v roce 2017 jsme na ně nedosáhli kvůli nejasnosti s pozem-

ky, ale v roce 2019 nám už stálo v cestě pouze nesouhlasné 

stanovisko pana starosty Štefana.

Při čtení LÍŠEŇSKÉHO SPECIÁLU v květnu 2021 mi už došla 

trpělivost, protože jsem marně hledal byť jen jeden jediný 

odstavec, ve kterém by pan starosta nelhal!

Proto se nezdráhám označit jednání starosty Líšně Bře-

tislava Štefana jako dlouhodobě vykazující známky psy-

chopatického a  zkratkovitého jednání, které negativně 

ovlivňuje (a  mnohdy až paralyzuje) řádný chod celé 

městské časti!

A  proto tímto vyzývám všechny zastupitele, aby jej na 

nejbližším zastupitelstvu odvolali z funkce!

Názory na současného starostu
Na začátku to byla dobrá parta nadšených, slušných mladých lidí 

s velmi schopným lídrem. Co se ale děje teď je naprosto neuvěřitelné. 

A za nejsmutnější považuju to neustálé rozeštvávání lidí. Tam ten 

důvod vůbec nechápu a bránit se tomu v podstatě nejde.

Eliška Vondráčková, zastupitelka

Je to hloupé, když se samospráva zasekne, jde proti občanům a ne-

jede přes to vlak.

Vilém Jurek, Rezekvítek

Bohužel nejste první, koho se pan starosta snaží zastrašit a zneužívá 

tak pravomoc veřejného činitele.

Příslušník městské policie, Brno

Přiznám se, že jsem o  tomto problému slyšel. Se starostou Líšně 

opravdu není rozumná řeč.

Petr Hladík, 1. náměstek primátorky města Brna
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Jedlý Park žije

Názory na Jedlý Park
Jako maminka 3leté dcerky jsem pro zachování alespoň nějaké čás-

ti přirozené „divoké“ přírody v blízkosti sídliště. Pro děti. Ať můžou 

denně pozorovat alespoň to minimum, co město zvládne. Bylo by fajn 

se zamyslet, než se udělá nějaký radikální řez.

Ivana Večeřová, Houbalova ulice

Máme zde pana Sejkoru a skupinu dobrovolníků, kteří chtějí něco ne-

zištně udělat pro obec a my máme povinnost jim k tomu vytvořit pod-

mínky. A já se ptám, proč ty podmínky nebyly vytvořeny? Tváříme se, 

že to byl pan Sejkora, který něco porušil - ale byla to naopak městská 

část, která nenaplnila svoji část dohody! Budeme všichni za blbce, ale 

skutečný problém se nevyřeší.

Martin Příborský, místostarostaPo vymýcení náletových dřevin a  částečném zavezení nerovností 

a pařezů hlínou nastala role pana Sejkory se sázením stromů.

Jozef Sedláček, bývalý místostarosta

Moje nadšení pro myšlenku Jedlého Parku trvá dál a jako městská část 

bychom měli podat pomocnou ruku i do budoucna.

Petr Kolečkář, zastupitel

Jedlý Park vzniká díky neutuchajícímu nadšení Lukáše Sejkory. Pro-

jekt stále trpí řadou „porodních“ bolestí, které se však doufám podaří 

překonat a nadějný občanský projekt získá jistotu a stabilitu. Je vidět, 

že občané z okolí mají zájem o využívání této lokality a myslím si, že 

je povinností samosprávy udělat všechno pro to, aby ten prostor měli.

Martin Ander, bývalý náměstek primátora

Jedlý Park je nejen zjemňujícím prvkem sídliště, ale současně nejbliž-

ším místem, kam se můžou lidé uchýlit a  pročistit si hlavu. Zejmé-

na centrální část s ohništěm a jezírkem, kde se lidé mohou setkávat 

v přírodě. Nepřejeme si, aby zde došlo k úpravám jako v líšeňské rokli, 

kde se z  kusu přírody stala plocha bez stromů, probrázděná různý-

mi chodníky a cestami. Byla by velká škoda a mrhání již vynaložené 

energie a přírodních zdrojů, pokud by to nebylo bráno v potaz.

Markéta Říhová, Strnadova ulice

To území není dobrovolníky a nadšenci upravené podle pravítka, ale 

je v mnohem lepším stavu, než bylo.

Jaromir Talpa, zastupitelPřišel jste s  nabídkou, že vysadíte ovocné stromy a  že na to získáte 

peníze - ty stromy jste tam vysázel a ty stromy tam rostou. My jsme 

v  roce 2014 odhlasovali, že je tam chceme a  já pořád chci aby tam 

byly, pořád chci aby na nich bylo ovoce a pořád chci aby tam byl Jedlý 

Park.

Vlastimil Válek, bývalý zastupitel

Zastupitelstvo musí mít nějakou kontinuitu a nějakou pověst. A pokud 

vyjádří nějakou svou vůli, tak bychom se měli i dál bavit o tom, jak 

v té lokalitě pokračovat. Je to podobná situace, jako když mám doma 

zahradu a dětem z ní kousek vyčlením: tady si sami něco dějte. A pak 

přijdu a řeknu: to je ale hrozný, to nemá žádné parametry. A teď hod-

notíme podobnou iniciativu stejnými kritérii i v Jedlém Parku.

Roman Sklenák, zastupitel a poslanec

Sázení stromů a úklidu odpadků se zúčastnily tyto školy a organizace:
SŠ strojírenská a elektrotechnická, EKOgymnázium Brno, SŠ zahradnická Rajhrad, ZŠ Jana Husa, ZŠ Sluníčko -Montessori, 

ZŠ Horníkova, ZŠ Masarova, Mezinárodní škola Brno -Vinohrady,

Mendelova univerzita, Klokánek Brno, PS Hády.

Peníze na stromy a nářadí poskytli:
Nadace Veronica, Nadace Via, Sázíme Stromy z.ú., drobní dárci a rodiny z Líšně
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Názory na Jedlý Park
Naše děti Jedlý Park milují, a i my jej chceme zachovat! Nedovedu si 

představit, že bych se z okna svého bytu koukala na druhou vyprahlou 

Rokli…

Veronika Horáková, Sedláčkova ulice

Lukáš Sejkora pro náš spolek od roku 2015 organizoval několik roz-

sáhlých sázení stromů v Jihomoravském kraji i na Vysočině jako ko-

ordinátor. Kdo o  něm tvrdí že nejedná v  nejlepším zájmu ochrany 

přírody jej vůbec nezná, nebo prostě lže.

Martina Pavelková, Sázíme stromy

Lukáše znám od jeho 13let, kdy jsme se potkali ve skautském oddílu 

hned po revoluci v roce 1990. Také v Přibyslavi sází se základní školou 

ovocné stromy na obecním pozemku, a to od roku 2013. Je to čestný 

a férový chlap!

Martin Kamarád, starosta města Přibyslav
Moje žena sbírala podpisy mezi učitelským sborem na ZŠ Masarova 

a naprostá většina pedagogů byla pro zachování alespoň námi udr-

žované části Jedlého Parku v  jeho současné podobě, protože jej ně-

které třídy často navštěvují během výuky. I naše děti tam tráví každou 

možnou chvilku.

Petr Štursa, Sedláčkova ulice

Přimlouvám se za zachování zeleně a stromů v Jedlém Parku kolem 

ohniště a jezírka v současné podobě.

Tomáš Kantor, Štefáčkova ulice

Jedlý Park má duši a punc divokosti. Každý park nemusí mít anglický 

trávník a průlezky za tisíce. Je to místo, kde se cítím velice příjemně.

Lucie Kopcová, Bednaříkova ulice

Studie parku z roku 2016 (www.arbordesign.cz)

Celou dobu sleduji snahu svého partnera Lukáše Sejkory o „zkultur-

nění“ kousku zeleně, o který se momentálně „bojuje“. Nejen, že ji sle-

duji. Ona se přímo dotýká mé rodiny a našich dětí.

Mám v živé paměti dobu, kdy odcházel na ten sporný kousek zeleně – 

namísto toho, aby mi pomáhal v  domácnosti a  s  dětmi. Mnohokrát 

jsem mu ošetřovala zranění, která utrpěl při úklidu nepořádku. Z jeho 

těla jsem vytahala nespočet klíšťat. Mnohokrát byly jeho nekonečné 

hodiny dřiny a vleklé byrokracie předmětem našich sporů. Mnohokrát 

jsem jej varovala, ať se tolik nesnaží - že si jen ničí psychické a fyzické 

zdraví. A že se vše nakonec obrátí proti němu.

Ale postupně, jak se k němu přidávaly další rodiny z okolí a společ-

nými silami tvořily oázu klidu a míru, jsem pochopila, co jej k tomu 

vedlo. Láska k  přírodě. Nic, co se týká přírody a  toho, v  čem žije on 

i jeho rodina, mu není lhostejné. Dělal, dělá a bude dělat vždy všechno 

pro její dobro. Nezištně, bez ohledu na vděk nebo peníze.

Dnes má moji plnou podporu a za jeho urputnou snahu a mnohaletý 

boj o tento kousek zeleně si jej velmi vážím. Byť je to, zdá se, většinou 

jen boj s větrnými mlýny…

Jana Wallerová
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Slovo na závěr
Jako skaut a věřící člověk jsem vždycky dbal na to, abych svému da-

nému slovu a podání ruky dostál. V dnešní době se to již bohužel moc 

nenosí a tak mi občas nezbyde nic jiného, než si z nastalých nepříjem-

ných situací dělat legraci (i když to jde někdy jen velmi ztěžka). 

Jedlý Park mě stál už tolik času, práce, nervů, probdělých nocí, hodiny 

konzultací s právníky, úředníky a politiky, až jsem měl kolikrát pro-

blém se zachováním chladné hlavy.

Tímto se po 7 náročných letech dodatečně omlouvám své rodině 

a  kamarádům, že to se mnou museli prožívat. A  moc jim děkuji za 

podporu, bez níž bych to určitě nezvládl. A děkuji i všem těm novým 

přátelům, které jsem díky tomu mohl získat. Děkuji i všem učitelkám 

okolních základních škol a celým třídám dětí, které mě svým nadše-

ním vždy pomohly překonat ty nejtěžší chvíle. I rodičům, kteří svým 

dětem v Jedlém Parku zasadili ten svůj vlastní ovocný strom.

Dnes se mohu ohlédnout a říct si pouze to, že znovu bych už do toho 

nešel. Ale byla to cenná zkušenost a  já se poučil. Svoji energii budu 

nadále věnovat již jen tam, kde je vítána. A  všem čtenářům tohoto 

plátku se moc omlouvám za poněkud matoucí nadpis v úvodu - sta-

rostou se stát nechci, politika mi byla vždy odporná a nemám na ni 

žaludek.

Navíc se za pár let s rodinou budeme stěhovat zpátky na Vysočinu, od-

kud pocházím. Takže mi zbývá už jen popřát všem obyvatelům Líšně 

nejlepšího možného NOVÉHO starostu již brzy!

Proto navrhuji současným zastupitelům odvolání současného sta-

rosty – a jako vhodného kandidáta bych viděl např. současného mís-

tostarostu Martina Příborského (který často bránil Jedlý Park věcnými 

a ověřitelnými argumenty a své sliby vždy splnil).

Lukáš Sejkora, Jedlý Park

www.stromyamy.org/brno-lisen/

www.facebook.com/jedly.park/

Lukáš Sejkora s finanční podporou Nadace Via / Grafické zpracování a tisk: HaraKiri / Vychází jednorázově v nákladu 1000 ks.

Není studie jako studie
Amatérská studie PARKU HOUBALOVA od začínajících 

architektů Markéty Zajíčkové a Michala Pôbiše je pouze 

nepovedenou kopií původního zpracování od studia AR-

BODESIGN – kdy tito dva pomýlení mladí lidé bez prak-

tických zkušeností navrhují např. budování prvků přímo 

v ochranném pásmu plynovodu a vodovodu!

Navíc před jakýmkoliv razantnějším zásahem do území 

Jedlého Parku, který by mohl negativně ovlivnit výskyt 

chráněných druhů živočichů (kudlanky, vážky, ještěrky, 

netopýři, ptáci), musí proběhnout biologické hodnocení 

vlivu zásahu na životní prostředí!


